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Min utgångpunkt är att jag som medborgare – inte endast skattebetalare – har 
rättigheter, bland annat att den miljö jag bor i ska vara underhållen och välskött. Den 
är det till en del, men det gäller inte Farstagången. Jag hoppas att Farstagången är 
den sämst underhållna delen av Farsta. Allt annat vore förfärligt. 
 
Jag skrev senast om detta den 28 april i år till Farsta stadsdelsnämnd. I mejlet 
konstaterade jag att i rännstenarna ligger höstlöven kvar, vid järnvägsviadukten ligger 
sedan lång tid tillbaka ett par meter cykelställ av metall. Det som är tänkt vara ett 
inslag av natur just vid viadukten är illa underhållet och förflyttar vi oss ett stycke upp 
på Farstagången ser vi en papperskorg, som inte på år har suttit ordentligt 
fastskruvad; skräp ligger ständigt på marken runt papperskorgen. Ytterligare ett par 
meter mot Farsta centrum står en träbänk, som är illa underhållen och inte har sett 
färg eller lack på ett antal år. 
 
Vintertid är en katastrof för oss som har gångsvårigheter. Gången under 
järnvägsviadukten har fått en olycklig utformning. Det går inte att snöröja eller sanda 
utan att föraren måste gå ur bilen, och det ingår uppenbarligen inte i upphandlingen 
av tjänsten. Jag har upplevt ett par vintrar då jag har varit isolerad i flera dygn. Jag har 
inte kunnat ta mig över vägen mot Farsta centrum och om jag skulle lyckas väntar 
nästa fara: i anslutning till och under viadukten finns endast en iskana. Jag vet efter 
att vid två tillfällen ha fallit omkull. 
 
Det räcker inte med att lägga ner jobb på upphandlingen. Det är minst lika viktigt att 
kontrollera att den upphandlade tjänsten utförs. Och det måste man förutsätta är en 
av stadsdelsnämndens uppgifter. 
 
Sedan ett antal år kan vi konstatera att de politiska partierna – och för den delen 
även resten av folkrörelsesverige - har svårt att rekrytera och behålla medlemmar. 
Det gör att det idag finns i stort sett ingen personlig kontakt mellan medborgaren och 
enskilda politiker. Det betyder att stadsdelsnämnden är den enda kontakten vi 
medborgare har med i det här fallet Stockholms kommun. Det ställer stora krav på 
lyhördhet och uppmärksamhet hos nämnden. 
 
Dessvärre måste jag konstatera att dessa egenskaper har så här långt inte präglat 
Farsta stadsdelsnämnds arbete vad gäller Farstagången och de brister som jag har 
påtalat i ett antal mejl. 
 
Jag föreslår  
att stadsdelsnämnden omedelbart vidtar åtgärder för att lösa de problem 
(papperskorgen, träbänken, cykelstället m m) som jag beskrivit ovan, 



att nämnden inför den kommande vintersäsongen skapar garantier för att 
Farstagången generellt och båda sidor av övergångsstället vid järnvägsviadukten blir 
snöröjda och sandade samt 

att åtgärder vidtas som garanterar att det som upphandlats också blir utfört vad 
beträffar bland annat snöröjning och sandning. 
 
Farsta den 3 maj 2022 
Bertil Lindberg 
Medborgare 


